
Rada Miejska w Młynarach 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Kultury 

 

Protokół nr XIX/2020 

 

19 Posiedzenie w dniu 16 grudnia 2020 r.  

Obrady rozpoczęto 16 grudnia 2020 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:50 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

Obecni : 

1. Regina Chabros-Dusza 

2. Małgorzata Dzięcioł 

3. Krzysztof Fiodorowicz 

4. Justyna Korybska 

5. Anna Maciuszonek 

6. Katarzyna Mała 

7. Tadeusz Małecki 

8. Jadwiga Orłowska 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział:  

1. Renata Bednarczyk – Burmistrz Miasta i Gminy Młynary  

2. Katarzyna Rynkowska – Skarbnik Miasta i Gminy Młynary  

3. Karol Jóźwiak – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Oświaty i Kultury otworzyła 

XIX przedsesyjne obrady Komisji witając wszystkich zebranych.  

W obecnym momencie na obradach komisji obecnych było 6 radnych, co stanowi quorum  

do podejmowania prawomocnych uchwał 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII posiedzenia Komisji, które odbyło się 25 listopada 2020 r. 

 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 



Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XVIII posiedzenia Komisji, które odbyło się 25 listopada 2020 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: 

 

a) zmiany uchwały nr XX/129/2020 Rady Miejskiej w Młynarach z dnia 22 kwietnia 2020 r. 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i 

Gminy Młynary, 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XX/129/2020 Rady Miejskiej w Młynarach z dnia 22 kwietnia 2020 r. w 

sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy 

Młynary,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

b) zmiany uchwały nr XX/130/2020 Rady Miejskiej w Młynarach z dnia 22 kwietnia 2020 r. 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XX/130/2020 Rady Miejskiej w Młynarach z dnia 22 kwietnia 2020 r. w 

sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Młynary na lata 2021 – 

2041, 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Skarbnik o omówienie uchwały. 

Pani Burmistrz poinformowała, że kredyt, o którym jest mowa w planie zmniejszył się z 5,5 

mln zł do 3 mln. Jest to związane z tym, że oczyszczalnia w Młynarach zostanie wybudowana 

wyłącznie z dotacji. 



Pani Burmistrz powiedziała, że nie podpisuje umów w ramach RPO gdzie dofinansowanie jest 

mniejsze niż 85%, ponieważ nie stać gminy na realizowanie dużych inwestycji z dużym 

wkładem własnym. 

Pani Burmistrz powiedziała, że złożone są wnioski do Funduszu Inwestycji Lokalnych na trzy 

inwestycje i są to: remont drogi Sąpy- Warszewo, nakładka na drogę Wola Młynarska - Janiki 

Pasłęckie oraz budowa sieci wodociągowej. Realizacja projektu rozłożona jest na 3 lata. 

Pani Burmistrz powiedziała, że w 2018 roku przejęła budżet z długiem w wysokości ok 8,5 mln 

zł, a przez te dwa lata zostało wiele zrobione. Pani Burmistrz powiedziała, że realizuje tylko 

potrzebne inwestycje i są to głównie drogi. Jeśli budowa oczyszczalni ścieków zostanie  

w całości zrealizowana z dotacji, to środki, które miały być przeznaczone  na wkład własny 

zostaną przeznaczone na budowę dróg. 

Pani Małgorzata Dzięcioł powiedziała, że zaplanowany jest remont drogi Warszewo – Sąpy, 

czy odcinek Borzynowo -Warszewo też będzie remontowany. 

Pani Burmistrz powiedziała, że droga Borzynowo – Sąpy została zrealizowana w części przy 

udziale Nadleśnictwa Młynary. Zostały podpisane dwie umowy pierwsza na kwotę10 000,00 

zł. gdzie 5 000,00 zł dało Nadleśnictwo i 5 000,00 zł stanowił wkład własny gminy Młynary, 

druga umowa była na kwotę 20 000,00 zł. gdzie 10 000,00 zł pochodziło od Nadleśnictwa 

Młynary, i 10 000,00 zł stanowił wkład własny gminy Młynary. Za kwotę 30 000,00 zł został 

poprawiony stan drogi. W planie jest również odkrzaczenie poboczy i wyczyszczenie rowów.  

Pani Burmistrz powiedziała, że są drogi wspólnie użytkowane z Nadleśnictwem Młynary i są 

one ujmowane w planach inwestycji Nadleśnictwa Młynary, drogi te będą również ujmowane  

w planach gminy, aby móc wspólnie je remontować. 

Pan Burmistrz powiedziała, że Radni będą mogli w porozumieniu z mieszkańcami wskazać 

drogi, które ich zdaniem są do remontu i wówczas zostanie stworzony plan naprawy dróg. 

Pan Tadeusz Wandrowski powiedział, że nasz budżet opiera się głównie na dotacjach  

i dofinansowaniu zewnętrznym i spytał czy nasze państwo jest wypłacalne w związku z obecną 

sytuacją pandemii, czy dostaniemy dotacje od państwa. 

Pani Skarbnik powiedziała, że pieniądze na dofinansowanie oczyszczalni ścieków w Młynarach 

są już na rachunku bankowym. 

Pan Tadeusz Wandrowski powiedział, że drogi są remontowane i to widać, ale czy można 

zmusić do naprawienia drogi kogoś, kto tą drogę uszkodził. 

Pani Burmistrz powiedziała, że drogi są publiczne i nie można nikomu zabronić poruszania się 

po drogach. Pani Burmistrz powiedziała, że są wysyłane pisma z wezwaniem do 

uporządkowanie uszkodzonej drogi do mieszkańców, którzy drogi niszczą. Na drogach 

publicznych nie ma ograniczenia tonażu.  

Pani Burmistrz powiedziała, że wspólnie z Zarządem Dróg Powiatowych i Wojewódzkich 

negocjuje, aby drogi te były naprawiane. W planach na przyszły rok jest położenie nakładki 

przez miejscowość Sąpy z częściami chodnikowymi. Na odcinku drogi od cmentarza  

do granicy miasta na być położona nakładka. 



Pan Tadeusz Wandrowski powiedział, że na rzece Gardynce w Młynarskiej Woli ktoś 

zatamował wodę, rzeka robi spore rozlewisko i mieszkańcy się boją, że woda podejdzie  

do gospodarstw. 

Pani Burmistrz powiedziała, że zrobiły to Wody Polskie, ponieważ było czyszczone koryto 

rzeki. Pani Burmistrz powiedziała, że zajmie się tą sprawą . 

Pani Przewodnicząca Komisji powiedziała, że jeśli chodzi o użytkowanie dróg, to są to tereny 

rolnicze, gospodarstwa są coraz większe, sprzęt coraz większy i cięższy, i sprzęt musi poruszać 

po drogach, a jeśli droga będzie lepszej jakości, to dłużej posłuży. Pani Przewodnicząca 

Komisji powiedziała, że drogi użytkuje też Nadleśnictwo Młynary i powinni dołoży się  

do remontu dróg. 

Pani Burmistrz powiedziała, że Nadleśnictwo Młynary w swoim planie uwzględniło więcej 

dróg do wspólnego remontu. 

Pani Przewodnicząca powiedziała, że powinni nie tylko poprawiać drogi, ale robić twarde 

nawierzchnie. 

Pan Tadeusz Wandrowski powiedział, że drobne ubytki w drodze powinny być remontowane 

niezwłocznie, żeby zapobiegać powstaniu dużych uszkodzeń. 

Pani Burmistrz powiedziała, że przeglądy dróg robione są regularnie. 

Pani Burmistrz powiedziała, że wpływy do budżetu gminy są mniejsze. O  250 tyś. zł jest 

mniejsza subwencja, mniejsze wpływy z PIT o kolejne 200 tyś zł, dochodzą dodatkowe koszty 

w postaci ustawy o Pracowniczych Planach Kapitałowych. W przyszłym roku wzrasta płaca 

minimalna do 2 800,00 zł brutto. Są to koszty, które musi ponosić gmina. 

Pani Przewodnicząca Komisji powiedziała, że państwo powinno dokładać do kosztów 

związanych z podwyżką płacy minimalnej. 

Pani Burmistrz powiedziała, że deficyt jest mniejszy niż w ubiegłych latach. 

Pani Burmistrz powiedziała, że przepisy pozwalają na zadłużenie gminy do 80%, jednak Pani 

Burmistrz nie zadłuży gminy do takiego poziomu. Zadłużenie nie może przekroczyć 60%. 

Obecnie poziom zadłużenia jest na poziomie 48%. Pani Burmistrz liczy na kolejne 

dofinansowania. Gmina dostała dofinansowanie do tzw. miękkiego  projektu „Mała droga, 

drogą do sukcesu III”. Są to kolejne darmowe pieniądze w budżecie w wysokości 1,2 mln zł.  

gdzie 1 mln zł jest to dofinansowanie, a 200 tyś zł jest to niepieniężny wkład własny gminy.   

Pani Burmistrz powiedziała, że w przyszłym roku zostanie sfinalizowany duży projekt 

kompleksowej informatyzacji urzędu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wspólnie z powiatem zostanie złożony wniosek 

na naprawę drogi Kwietnik – Zastawno jest to zadanie inwestycyjne. Przewodniczący Rady 

Miejskiej zapytał, czy droga Młynarska Wola – Janiki Pasłęckie będzie remontowane  

z bieżących funduszy. 



Pani Burmistrz odpowiedziała, że to jest remont drogi, a nie inwestycja. Remont drogi będzie 

dofinansowany w 50%, 25% wkład własny gminy, 25% środki z powiatu. 

Pan Tadeusz Wandrowski zapytał, czy droga będzie remontowana do granicy powiatu. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że tak. 

Pani Burmistrz powiedział, że wolałaby realizować inwestycje, które dostaną podwójne 

dofinansowanie. Tak jest w przypadku oczyszczalni ścieków. 

Pan Tadeusz Wandrowski zapytał czy w związku z tym, że moce przerobowe oczyszczalni się 

zwiększą i będzie bardziej nowoczesna i współczesna i czy będzie współpracowała z firmą 

Spomlek. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że mleczarnia będzie miała swoją podoczyszczalnie i będzie 

oddawane ścieki podczyszczone, będzie płacić normalną stawkę za ścieki. Obecnie m3 ścieków 

mleczarskich kosztuje 13 zł. Projekt oczyszczalni przewiduje zwiększenie mocy przerobowych 

oczyszczalni i możliwość przyłączenia najbliższej miejscowości czyli Młynarskie Woli. Pani 

Burmistrz powiedziała, że planuje również wykonanie projektu na stacje uzdatniania wody. 

Pan Tadeusz Wandrowski zapytał, co z przekształceniem Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. 

Pani Burmistrz powiedziała, że wpłynął wniosek do sądu Gospodarczego o ustalenie należnego 

podatku za zaległą dzierżawę. Sąd Gospodarczy orzekł, że gmina ma zapłacić zaległy podatek. 

Gmina odwołała się do Sadu Gospodarczego z wnioskiem, że gmina nie może płacić dzierżawy 

za swój własny majątek. Pani Burmistrz czeka na rozstrzygnięcie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał kiedy i jakie koszty będą stanowiły remonty 

następujących dróg: Sąpy – Warszewo, Zastawno – Kwietnik, Młynarska Wola do granic 

powiatu, następnie Młynary -Kraskowo zakręty. Jeśli chodzi o drogi wojewódzkie to droga 

Sapy – Sąpy włącznie z chodnikiem na całej długości oraz Zastawno nakładka,  Młynary - 

Płonne – Błudowo. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że jeśli chodzi o drogę  Błudowo – Płonne, to wzdłuż dróg 

wojewódzkich mają powstawać ścieżki rowerowe. Pan Burmistrz powiedziała, że wskazała 

drogę Młynary- Błudowo, dlatego, że jest możliwość połączenia się ze ścieżką rowerową Green 

Velo, a poza tym może to zmobilizuje województwo do wyremontowania drogi, która obecnie 

jest w złym stanie. Łatwiej będzie pertraktować o nakładkę na tą drogę, gdy wzdłuż tej drogi 

powstanie ścieżka rowerowa. 

Pani Burmistrz powiedziała, że obok parku za młynem ma powstać amfiteatr. Miejsce, gdzie 

był plac zabaw za starym przedszkolem ma być połączone z parkiem, wówczas będą mogły 

odbywać się tam imprezy plenerowe, a mieszkańcy gminy będą mieli gdzie spędzać wolny 

czas.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy na drodze Sąpy – Zastawno będą prace bieżące. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że będzie to remont drogi a nie inwestycja. 



Pani Burmistrz powiedziała, że został rozstrzygnięty konkurs na inżyniera kontraktu, jest  

to pierwszy krok do budowy oczyszczalni. Stanowi to koszt 109 tyś zł. Inżynier kontraktu 

przystępuje do przygotowania postępowania przetargowego na roboty budowlane. Jeśli 

warunki pogodowe pozwolą budowa oczyszczalni rozpocznie się w marcu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał jaki jest pomysł na powstanie nowych chodników. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że jeśli powstaną oszczędności poprzetargowe i będzie 

możliwość przesunięcia środków w budżecie, wówczas będzie można realizować mniejsze 

inwestycje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Komisja Rewizyjna dwukrotnie obradowała na 

temat stanu dróg, planu naprawy dróg i że mieszkańcy będą mieli możliwość zobaczenia jakie 

prace były i będą prowadzone na poszczególnych drogach.  

Pan Wandrowski zapytał co z subwencjami na oświatę, które daje nam państwo, czy jak będą 

za małe, to gmina sobie z tym poradzi. 

Pani Burmistrz powiedziała, że samorządy muszą radzić sobie same. Pani Burmistrz 

powiedziała, że powstały oszczędności w związku z dowożeniem dzieci do szkół. Została 

podpisana umowa z PKS na dowóz dzieci, którą należy aneksować. Jeśli dzieci nie będą 

dowożone do szkół, nie będziemy ponosić kosztów. 

Pani Burmistrz powiedział, że musi szukać źródeł wpływu do budżetu. Ma to być sprzedaż 

działek budowlanych, mieszkań komunalnych. Jeszcze w tym roku rozpocznie się zbywanie 

mienia komunalnego w postaci sprzedaży szopek i garaży. Obecnie wpływy do budżetu z tego 

tytułu nie rekompensują ewentualnych remontów, których domagają się mieszkańcy 

dzierżawiący nieruchomości od gminy. W planach jest zmiana planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz wskazanie terenów inwestycyjnych. Są inwestorzy zainteresowani 

nabyciem gruntów w naszej gminie. W tym roku sprzedaliśmy majątek na ok. 180 tyś zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że na ul. Kwiatowej pozostało 11 działek do 

sprzedaży, że trzeba myśleć o podziale kolejnych działek i wystawienie ich na sprzedaż. 

Pani Burmistrz powiedziała, że przygotowuje się do sprzedaży działek na ul. Osińskiego. 

Obecnie są tam ogródki działkowe. Teren ten zostanie podzielony na działki budowlane  

i sprzedany. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Panią Skarbnik czy jeśli kwota obligacji komunalnych 

zostanie zmniejszona, a deficyt zostanie, to czy emisja obligacji komunalnych  zmniejszy się 

pod względem kwot spłaty na poszczególne lata czy zostanie skrócona. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że spłata zostanie skrócona.  

Przewodnicząc Komisji zapytała, czy są jakieś plany inwestycyjne przy ul. Kolejowej. 

Pan Burmistrz odpowiedziała, że tereny inwestycyjne są miedzy mleczarnią a dworcem 

kolejowym. 



Pan Tadeusz Wandrowski zapytał czy kolej zobowiązała się do poprawy drogi przy  

ul. Kolejowej. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że droga będzie remontowana na wiosnę przyszłego roku. 

Pani Przewodnicząca Komisji zapytała czy będzie to teren kolei czy ogólnodostępny. 

Pani Burmistrz powiedziała, że droga ta będzie ogólnodostępna. 

Pani Burmistrz powiedziała, że będzie robiony parking wzdłużny od budynku urzędu gminy  

aż do zatoczki autobusowej przy ośrodku zdrowia. 

Pan Tadeusz Wandrowski zgłosił, że w Młynarskiej Woli przepaliła się latarnia oraz czy można 

dostawić jeszcze jedną lampę.  

Pani Burmistrz powiedziała, że wniosek zostanie rozpatrzony przy okazji modernizacji 

oświetlenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy w zakresie wydobycia kruszywa działa ktoś inny 

poza Rucianką. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że tylko Rucianka. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał jak liczbowo wygląda ilość dzieci w przedszkolu spoza 

terenu Gminy Młynary oraz dzieci z naszej gminy w przedszkolach w innych gminach. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że łącznie jest 12 dzieci z innych gmin w naszym przedszkolu, 

liczbę dzieci z naszej gminy w innych przedszkolach należy sprawdzić. Jest to bilansowane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o zwrot dotyczący funduszu sołeckiego ze Skarbu 

Państwa. Jaki jest to procent. 

Pani Burmistrz powiedziała, że należy to sprawdzić. 

Pani Skarbnik odpowiedział, że jest to ok. 20%, które dostaniemy pod koniec roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o szerokość asfaltu na drodze Młynarska Wola – Janiki 

Pasłęckie. 

Pani Burmistrz powiedziała, że szerokość tej drogi jest taka jak droga Zastawno – Kwietnik. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy na drodze Młynarska Wola – Janiki Pasłęckie 

zjazdy będą takie, jak na drodze w Kwietniku. 

Pan Burmistrz odpowiedziała, że musi zagłębić się w projekt, który jest w posiadaniu Starostwa 

Powiatowego w Elblągu, wówczas odpowie na pytanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał o utrzymanie zieleni w mieście Młynary i na terenach 

wiejskich. Środki na ten cel zostały okrojone. Jak w związku z tym będzie to wyglądało to na 

terenach wiejskich. 



Pani Burmistrz powiedziała, że Przewodniczący Rady Miejskiej chce, żeby gmina przejęła 

utrzymanie zieleni. Pani Burmistrz powiedziała, że jest za tym rozwiązaniem. Do tego celu 

został zakupiony sprzęt w danym sołectwie, jak również planowany jest zakup paliwa przez 

sołectwa. Jeśli te elementy nie będą planowane w funduszu sołeckim, gmina jest w stanie to 

przejąć, nadzorować, kontrolować i realizować. Sprzęt, który stanowi majątek gminy powinien 

do niej wrócić. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dopytał czy mówimy tylko o terenach rekreacyjnych takich, 

jak siłownie zewnętrzne, place zabaw, boiska, wiaty i tereny zagospodarowane przez 

mieszkańców i przez nich wykorzystywane i czy będą z taką częstotliwością koszone jak  

w Młynarach. 

Pani Burmistrz powiedziała, że nie ma problemu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy jeśli sołectwo samo chce utrzymać zieleń to czy 

może. 

Pani Burmistrz powiedziała, że oczywiście tak, ale musi być to pilnowane. Pani Burmistrz 

powiedziała, że fundusz sołecki to budżet gminy wydzielony po to, aby mieszkańcy sołectw 

mogli realizować swoje pomysły, ale za stan finansów odpowiada burmistrz. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że analiza zadań złożonych przez radnych, 

sołtysów i mieszkańców gminy Młynary do budżetu gminy na 2021 r. powinna być 

przedstawiona zbiorczo i robiona systematycznie przez cały rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy konserwacje i przeglądy placów zabaw odbywają 

się co dwa lata, bo na placu zabaw w Sąpach od 4 lat były 2 przeglądy, a nie były robione żadne 

naprawy. Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że kolejny przegląd będzie w I kwartale 

2021 r.  

Pani Burmistrz powiedziała, że ostatni przegląd placów zabaw był w 2019 r.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że jeśli chodzi o organizacje pozarządowe to na 

terenie gminy, to są to te same organizacje. Nie przybyły nowe. Przewodniczący Rady 

Miejskiej powiedział, że gmina powinna poszukać nowych organizacji, pomóc powstać  

i prowadzić przez najbliższe dwa lata, pokazać jak pozyskać dotacje. 

Pani Burmistrz powiedziała, ze organizacje pozarządowe powinny same się zgłaszać o dotację. 

Dotacje są corocznie ogłaszane i organizacje pozarządowe mogą z tego skorzystać. 

Pani Burmistrz powiedziała, że ideą organizacji pozarządowych jest to, że lider wie, jak 

poruszać się w takiej organizacji, i gmina może pomóc, ale nie prowadzić za rękę. W urzędzie 

zatrudniony jest jeden pracownik, zajmujący się dotacjami, ale on musi też czasami sypiać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że jego zdaniem powinno to wyglądać inaczej. 

Gmina powinna pomóc organizacji pozarządowej przez pierwsze dwa lata. Gmina traci na tym, 

że nie pomaga. Traci na konkursach organizowanych przez LGD, przez powiat i województwo. 

Pani Burmistrz powiedziała, że Pan Przewodniczący nie znajdzie czasu na to, żeby chodzić  

i szukać takich organizacji. 



Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że na terenie gminy nie działa, żadne Koło 

Gospodyń Wiejskich, które pozyskuje środki z dotacji, że gmina powinna pokazać jak pozyskać 

środki dla takich kół. 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli organizacja pozarządowa zgłosi się po pomoc, to jest ona 

udzielana, ale jeśli nikt się nie zgłosi, to trudno chodzić i szukać. 

Pani Skarbnik powiedziała, że osobiście prowadziła księgowość dla jednego Koła Gospodyń 

Wiejskich. 

Pani Burmistrz powiedziała, że Pan Przewodniczący Rady Miejskiej ma w tym zakresie 

olbrzymie doświadczenie, to może stać się takim liderem pomagającym organizacjom 

pozarządowym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że od tego jest gmina. Że zakładając organizację 

pozarządową w swoim sołectwie, nie uzyskał pomocy w jaki sposób pozyskać twarde środki 

od gminy, tylko od innej organizacji. 

Pani Burmistrz powiedziała, że współpraca z organizacjami pozarządowymi polega na tym, że 

organizacje mają jakieś pomysły i je realizują ale nie polega na prowadzeniu za rękę.  

W Młynarach jest Zrzeszenie Emerytów i Rencistów, które przekształciło się w Koło Gospodyń 

Wiejskich, poprosiło o pomoc i ją uzyskało. Dostali miejsce, uzyskali informację, jak sięgnąć 

po dotację, jak się zorganizować, konsultacje trwają na bieżąco. Pani Burmistrz powiedziała, 

że Gmina pomaga organizacjom, wystarczy się zgłosić. Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli 

chodzi o pomoc w uzyskaniu twardych środków, to sama służy pomocą. 

Pan Małgorzata Dzięcioł powiedziała, że czas pandemii spowodował, że mieszkańcy sołectw 

zamknęli się w domach, że nie zakładają takich organizacji, że to trudny czas. 

Pan Skarbnik powiedziała, że pieniądze, które pozyskuję organizacje pozarządowe  są z 

naszych podatków i powinny być wydatkowane i rozliczane zgodnie z prawem. 

Pani Katarzyna Mała zapytała czy są jeszcze dotacje na usuwanie eternitu. 

Pani Burmistrz powiedziała, że wszystkie programy tego typu kończą się z upływem roku i są 

odnawiane rok rocznie. 

Pani Katarzyna Mała powiedział, że prosiła o wymianę dachu na świetlicy w Płonnym i dostała 

odpowiedź, że w związku z realizacją inwestycji dotyczącą oczyszczalni ścieków w Młynarach 

nie ma takiej możliwości. Pani Katarzyna Mała zapytała, czy skoro gmina nie będzie wydawać 

pieniędzy na nową oczyszczalnię, to czy udałoby się wymienić dach. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że w tym roku zostały zrobione dwie duże inwestycje, to jest 

wymian dachu na świetlicy w Warszewie i świetlicy w  Kurowie Braniewskim obie inwestycje 

po 55 000,00 zł, w których partycypacja funduszu sołeckiego nie pokryła nawet połowy 

kosztów, więc z budżetu gminy były dołożone środki. Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli w 

funduszu sołeckim zostanie zaplanowana taka wymiana, to Pani Burmistrz szybciej rozpatrzy 

wniosek i na drugą połowę postara się dołożyć. Natomiast przy dużej ilości inwestycji, jaka jest 

teraz, nie jest to priorytetem. Jeśli sołectwo zdecyduje, że chce wymieniać dach, to Pani 



Burmistrz przychyli się do wniosku, bo woli, aby były realizowane większe prace inwestycyjne, 

niż „przejadane pieniądze” z funduszu sołeckiego. 

Pani Katarzyna Mała powiedziała, że wymiana dachu w Płonnym nie będzie kosztować 

50 000,00 zł, bo chodzi tylko o wymianę eternitu na blachodachówkę. 

Pani Burmistrz powiedziała, aby Pani Sołtys przedstawiła wstępny kosztorys, żeby można było 

rozmawiać o konkretnych kwotach. 

Pani Skarbnik powiedziała, że tak się tylko wydaje, że koszt wymiany eternitu jest nieduży, a 

w czasie remontu okazuje się, że koszty są dużo wyższe niż zakładane. 

Przewodniczący rady Miejskiej powiedział, że wstępny kosztorys został złożony we wniosku 

złożonym przez sołectwo Płonne. 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli dokonuje się wymianę eternitu, to należy uwzględnić 

również wymianę łacenia, czy krokwi. 

Pani Katarzyna Mała powiedziała, że we wniosku były ujęte wszystkie koszty. 

Pani Burmistrz poprosiła o przypomnienie kwoty kosztów na ten cel. 

Pani Katarzyna Mała, powiedziała, że jest to koszt ok. 30 000,00 zł. 

Pani Skarbnik powiedziała, że fundusz sołecki przewiduje ok 20 000,00 zł na sołectwo. 

Pani Burmistrz powiedziała, że sołectwo powinno zdecydować, co chce. 

Pani Katarzyna Mała powiedziała, że środki z funduszu sołeckiego na rok 2021 zostały 

przeznaczone na rewitalizację stawu. 

Pani Burmistrz powiedziała, że to sołectwo samo zdecydowało, na co przeznacza środki. Jeżeli 

sołectwo przeznaczyło środki na rewitalizację stawu, to nie może liczyć na to, że gmina 

przełoży pokrycie dachu. Pani Burmistrz powiedziała, że każde sołectwo traktuje jednakowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Młynary też są jednakowo traktowane i czy jak 

Młynary będą miały oczyszczalnię, to innych inwestycji już nie będzie. 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o oczyszczalnię ścieków, to Młynary faktycznie 

skorzystają najwięcej, ale jeśli nie będzie nowej oczyszczalni ścieków, to jako gmina będziemy 

płacić olbrzymie kary , które będą obciążać budżet całej gminy. Sołectwa z oczyszczalni mają 

to, że jeśli nie płacimy kar, to możemy realizować inne inwestycje dla wsi. 

Pani Burmistrz powiedziała, że ścieki dowożone z sołectw też będą wpływały do oczyszczalni  

i to też jest forma korzystania z oczyszczalni. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że temat ten będzie rozwinięty na innym 

spotkaniu. 



Pan Tadeusz Wandrowski powiedział, że spraw jest dużo, a radni rzadko się spotykają  

i dyskutują. 

Pan Tadeusz Wandrowski powiedział, że parking na rynku jest zastawiony przez samochody 

mieszkańców pobliskiego bloku. Poprosił o wyznaczenie godzin, w których mieszkańcy nie 

będą parkować tam samochodów. 

Pan Burmistrz powiedziała, że mieszkańcy tego budynku mają swój parking z drugiej strony, 

przy kościele. W centrum została zakupiona działka z przeznaczeniem na parking. Zostanie 

dokonana zmiana w palnie zagospodarowania przestrzennego, ponieważ działka  

ta przeznaczona jest pod budownictwo i wówczas powstanie parking. 

Przewodnicząca Komisji spytała, czy Radni mają jeszcze pytania.  

Radni nie mieli pytań.  

Przewodnicząca Komisji powiedziała, aby Radni przystępują do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Młynary na lata 2021 – 2041.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

d) uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Młynary na 2021 rok, 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Młynary na 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że głosowanie zostanie przeprowadzone za pomocą 

podniesienia ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Młynary na lata 2021 – 2041.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Młynary na 2021 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

5. Sprawy różne 

 

Radni nie mieli uwag. 



  

 

6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła obrady 19 Posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju 

Regionalnego, Oświaty i Kultury. 

 

  

 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu,  

Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Kultury 

      /-/Regina Chabros-Dusza 
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